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Érkezett 2015 S 1 1 5 . Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgy ű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Mikor állhatnak talpra a hazai tejtermel ők?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt években súlyosbodó problémát jelent a hazai tej felvásárlási árának egyre erősebb

csökkenése, amellyel a tejtermelők folyamatosan az önköltségi ár körül tudták csak eladni a

megtermelt tejet. A hazai tejágazat helyzetét még inkább nehezíti, hogy a feketézéssel, aza z

adócsalt termékek jelenléte, tovább csökkenti a felvásárlási árakat . A problémát a` Kormány

jól ismeri, de úgy látszik, az eddigi lépések elenyész őek voltak, hiszen a helyzet továbbra sem

javult.

Természetesen mindenki tisztában van vele, hogy a világpiaci árak erősen befolyásolják a

felvásárlási árakat . Mindazonáltal a Kormánynak ideje lenne megtennie azokat a lépéseket ,

amelyeket a Jobbik már 2010 óta hangsúlyoz! Biztosítani, hogy a hazai tej felvásárlási ár a

magasabb legyen és a boltok polcain a külföldivel versenyképes áron jelenjen meg . A köztes

haszonlesők és adócsalók kiszűrése a rendszerbő l elkerülhetetlen .



Ezt a célt szolgálná az a szövetkezeti törvény is, amelynek megreformálását már évek ót a

ígérik, de nem hajlandóak lépni benne . Pedig, egy a gazdák és termelők érdekeit szolgáló

szövetkezeti törvényre óriási szüksége lenne a mezőgazdaságnak.

Szintén fontos lenne a gyanús esetekben történő határozott hatósági ellen őrzések fokolása,

hiszen történtek lefoglalások, de ez még mindig csak a jéghegy csúcsa és a beáraml ó

mennyiségekhez képest — legyen szó nyerstejr ő l vagy valamilyen tejtermékrő l — elenyésző .

Elengedhetetlen a folyadéktej áfájának csökkentése, amelyet oly régóta hangoztat a Jobbik .

Ahogy minden alapvető élelmiszernek, úgy a folyadéktejnek is az 5 százalékos áfa körb e

kellene tartoznia, hogy így elfogadható áron kerüljön a boltok polcaira . A magyar emberek

szívesen vennének magyar tejet, ám az árkülönbség miatt inkább az olcsóbb, silány min őségű
külföldi tejet választják, ami nagyban visszaveti a hazai tejtermel ők versenyhelyzetét .

Ezt némiképp ellensúlyozhatná a magyar tej közétkeztetésben történő erő teljesebb

megjelenése, úgy, hogy megkerülve az uniós szabályozást földrajzi vonatkozásban tenne

megkötéseket. A helyzet súlyosságát jól mutatja, hogy a hazai tejtermelők is részt vettek azon

a brüsszeli tüntetésen, ahol az unió szinte minden országából érkeztek elégedetlen gazdák .

Ezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mikortól végeznek a hatóságo k

fokozottabb ellenőrzéseket az tejágazatban? Mikor fogja a Kormány végre érdembe n

segíteni a hazai tejtermelőket piaci helyzetük javításában? Mikorra várható a

folyadéktej áfájának 5 százalékra csökkentése?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . szeptember 16 .

Tisztelettel :

Magyar 4
Jobbik
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